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Import van pluimveevlees uit Oekraïne  -  Concurrentieproblematiek

De Vlaamse pluimveehouderij maakt zich zorgen over de import van Oekraïens 
pluimveevlees. Meer bepaald gaat het om een omzeiling van het bestaande akkoord 
tussen Oekraïne en de Europese Unie, dat bepaalt dat delen van kip mét been 
heffingsvrij mogen worden ingevoerd. Dit geldt niet voor kipfilets, waar een grote vraag 
naar is bij de Europese consument. Evenwel heeft de Oekraïense pluimveevleesindustrie 
een nieuwe categorie vlees gecreëerd, namelijk borstkappen met een klein stukje 
vleugel, die bij invoer onder het nultarief valt. Eenmaal in de EU worden de filets met 
been tot echte filets versneden. 

Het is duidelijk dat dit manoeuvre niet conform de oorspronkelijke geest van het 
handelsakkoord was. Van de Europese Commissie mag dan ook verwacht worden dat ze 
dit probleem ter tafel brengt bij de Oekraïense bevoegde autoriteiten. 
Landbouwcommissaris Hogan heeft al te kennen gegeven dat de Europese Commissie de 
invoer van pluimveevlees nauwgezet volgt en realiseert zich dat met de invoer van filets 
met been sprake is van rechtstreekse concurrentie met Europese kipfilets. Maar met 
‘opvolgen’ alleen wordt de kwestie niet opgelost. Ondertussen stijgt het importvolume 
van Oekraïens pluimveevlees in de EU en is het met 80.000 ton twee keer zo groot als de 
toegestane quota voor heffingsvrije handel in hele kip en pluimveevlees.

Pro memorie: in 2014 sloot de EU een associatieakkoord met Oekraïne waarbij 
handelstarieven werden afgebouwd. Het land bevond zich toen in een moeilijke 
economische positie, waardoor binnen de EU door heel wat burgers en regeringen 
gevraagd werd om vanuit een solidariteitsgevoel een gunstig handelsregime voor het 
noodlijdende Oekraïne op te zetten. De Europese Commissie heeft daar toen gevolg aan 
gegeven. Inmiddels heeft MHP, het grootste pluimveebedrijf van Oekraïne, die nieuwe 
marktsituatie handig aangewend om het akkoord te omzeilen via de volledig 
geliberaliseerde douanetarieflijn voor kippenborst met vleugel en vel aan. Deze 
ongebruikelijke versnijdingsvorm wordt door MHP verder verwerkt in Nederland of 
Slowakije en op die manier ‘opgewaardeerd’ tot Europese kip.

De Europese organisatie van de pluimveeverwerkende industrie Avec heeft deze praktijk 
reeds aangeklaagd en oordeelt dat er sprake is van oneerlijke concurrentie, te meer 
omdat het Oekraïense pluimveevlees na versnijding een Europees product wordt door de 
verwerkingsfaciliteiten in Nederland en Slowakije waarover MHP beschikt. Volgens de 
jongste berichten heeft MHP zijn zinnen gezet op de grootste versnijderijen in Oekraïne.



1. Hoe beoordeelt de minister de huidige gang van zaken waarbij borstkappen met een 
klein stukje vleugel rechtenvrij worden geïmporteerd? Wordt dit ook door haar als 
concurrentievervalsing geïnterpreteerd?

2. a) Heeft de minister de problematiek van de sluiproute voor Oekraïens 
pluimveevlees al aangeklaagd bij de Europese Commissie?

b) Zo ja, wanneer en welke reactie kwam daarop?

c) Zo neen, zal ze dat op korte termijn doen?

3. Heeft de minister dit probleem al besproken met haar Nederlandse collega van 
Landbouw, gelet op het feit dat via MHP heel wat van het ingevoerde pluimveevlees 
in Nederland wordt versneden?

4. Welke impact heeft deze praktijk op de omzet van de Vlaamse pluimveehouderij?

5. Naast de invoer van pluimveevlees bepaalt het handelsakkoord eveneens dat er 
bepaalde contingenten eieren en eiproduct rechtenvrij kunnen worden ingevoerd. 
Lange tijd bleef de invoer hiervan beperkt tot enkele EU-lidstaten, zoals Litouwen, 
Denemarken en het Verenigd Koninkrijk.

a) Hoe evolueert de invoer van Oekraïense eieren en eiproducten momenteel?

b) In hoeverre is Oekraïne inmiddels het engagement nagekomen om op korte 
termijn het dierenwelzijn van het pluimvee te verbeteren, meer bepaald na het 
opstellen van een concreet actieplan?

c) Houdt de minister ook in dit dossier de vinger aan de pols door het op Europees 
niveau aan te kaarten bij de bevoegde Commissarissen of tijdens de 
Landbouwraad?
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1. Globalisering en liberalisering van de vrijhandel hebben pro en contra. Gezien 
productierandvoorwaarden op vlak van arbeidsregelgeving, fiscaliteit, milieu, 
dierenwelzijn, etc… niet op mondiaal vlak zijn geharmoniseerd, is één van de contra 
van de liberalisering dat een ongelijk speelveld ontstaat tussen ondernemers actief in 
elk van de handelsdrijvende partnerlanden. Specifiek voor wat betreft de casus 
waarnaar u verwijst, kunnen er inderdaad nadelige effecten optreden voor Europese 
producenten. 

2. a-b) Ja, deze kwestie werd op meerdere ogenblikken en fora aangehaald. De 
Europese autoriteiten zijn zich ten volle bewust van de problematiek. 
De Europese Commissie heeft aangegeven dat de kwestie wordt besproken met 
de Oekraïense autoriteiten. Tijdens het Trade Policy Committee van 14 
september 2018 werd toegelicht dat de huidige toegestane quota voor 
heffingsvrije handel mogelijks herzien moet worden, waarbij de bewuste 
versnijdingsvorm zou worden opgenomen in het herziene quotum.

c) Niet van toepassing.

3. Alle Europese lidstaten zijn op de hoogte van dit dossier, ook Nederland. 

4. Dit is onmogelijk te kwantificeren. De invoer van Oekraïens pluimveevlees onder de 
bewuste GN-code gaat in hoofdzaak naar Nederland, Slowakije en Polen. Er is geen 
rechtstreekse invoer in Vlaanderen vanuit Oekraïne, maar vanuit Nederland en Polen 
wordt er wel vers pluimveevlees verhandeld naar België. 

5. a) In de periode januari-augustus 2018 werd er 10.147 ton ei-equivalenten 
ingevoerd vanuit Oekraïne naar de Europese Unie. In 2016 bedroeg de totale 
invoer vanuit Oekraïne 8.043 ton en in 2017 was dit 3.041 ton. 

b) Op 21 juni 2018 heeft de Europese Commissie tijdens het ‘Committee for the 
Common Organisation of the Agricultural Markets’ op de vraag van België hierover 
geantwoord dat Oekraïne nog niet voldoet aan de Europese normen voor 
dierenwelzijn. Er is geen informatie over een concreet actieplan.

c) De problematiek met betrekking tot de eierhandel wordt maandelijks besproken 
op het ‘Committee for the Common Organisation of the Agricultural Markets’. 
Handelskwesties worden finaal evenwel niet door landbouwministers maar door de 
ministers bevoegd voor handel besproken en beslecht.


